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PROTOKÓŁ  Nr 8/12 

KOMISJI  REWIZYJNEJ 

z dnia 16 lutego  2012 roku 
W posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Tuszewicki Eugeniusz, Przewodniczący Komisji 

2. Radziwił Agnieszka, członek komisji 

3. Jakimiuk Anatol, członek komisji 

4. Góralczuk Eugeniusz, członek komisji 

5. Przywózki Bogusław, członek komisji 

6.   Derehajło Stanisław, Wójt Gminy 

7.  Szuj Aneta - podinspektor UG 

8. Piotrowska Katarzyna - inspektor UG 

9. Kolejkowicz  Mirosław, - inspektor UG 

Posiedzenie odbyto w budynku Urzędu Gminy w Boćkach w godz. 12
oo 

– 13
40 

 pod 

przewodnictwem Pana Tuszewickigo Eugeniusza, Przewodniczącego Komisji. 

Przewodniczący stwierdził, że obrady są prawomocne, w posiedzeniu uczestniczą wszyscy 

członkowie komisji.  

Tematem posiedzenia były następujące sprawy: 

1. Omówienie projektu programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Boćki w 2012 roku 

2. Zapoznanie się z informacją na temat działalności, ilości i aktywności członków, 

wyposażenia jednostek, wyjazdów i wykorzystanie środków w jednostkach OSP z 

terenu gminy w 2011 roku 

3. Sprawy różne bieżące gminy 

 

ad pkt 1. 

Głos zabrała Pani Aneta Szuj - podinspektor Urzędu Gminy prowadząca sprawy ochrony 

środowiska oraz utrzymania porządku i czystości na gminie,  powiedziała że znowelizowano 

ustawę o ochronie zwierząt, która od dnia 1 stycznia 2012 roku nałożyła na gminę nowe zadania 

i obowiązki. Realizacja niniejszej ustawy pociąga za sobą skutki finansowe i to dość wysokie, 

jednak dołożono tylko zadania a pieniędzy nie, trzeba radzić we własnym zakresie. Ustawa 

reguluje postępowanie ze zwierzętami kręgowymi domowymi i gospodarskimi. Zadaniem 

własnym gminy jest zapewnienie opieki bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywanie. Chodzi 

tu o:  

- zwierzęta bezdomne domowe lub gospodarskie, które uciekły, zabłąkały się lub zostały 

porzucone przez człowieka, a nie ma możliwości ustalenia ich właściciela lub innej osoby, pod 

której opieką trwale dotąd pozostawały;  

- zwierzęta domowe tradycyjnie przebywające wraz z człowiekiem w jego domu lub 

odpowiednim pomieszczeniu, nie mające zapewnionej odpowiedniej opieki i ochrony, 

utrzymywane bądź traktowane przez właściciela w niehumanitarny sposób;  

- koty wolno żyjące w otoczeniu człowieka w stanie dzikim;  

Zgodnie z ustawą Rada Gminy co roku do dnia 31 marca winna podjąć uchwałę w sprawie 

programu opieki nad zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Projekt programu 

przygotowuje Wójt i przekazuje do zaopiniowania powiatowemu lekarzowi weterynaryjnemu, 

organizacjom społecznym działającym na terenie gminy, których działalność statutowa opiera się 

na ochronie zwierząt oraz dzierżawcom lub zarządcom obwodów łowieckich, następnie program 

przekazuje Radzie Gminy w celu jego podjęcia. W naszym przypadku projekt programu został 

umieszczony na stronie internetowej Urzędu Gminy na tablicy ogłoszeń oraz przekazano do 

Powiatowego Lekarza Weterynarii w Bielsku Podlaskim i do Polskiego Związku Łowieckiego 

Zarząd Okręgowy w Białymstoku. 
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Program ma na celu ograniczenie zjawiska bezdomności zwierząt domowych na terenie gminy 

Boćki oraz zapewnienie właściwej opieki bezdomnym zwierzętom domowym i gospodarskim 

oraz wolno żyjącym kotom, przebywającym w granicach administracyjnych gminy Boćki. 

Realizacja programu obejmuje w szczególności:  

- zapewnienie schronienia zwierzętom bezdomnym poprzez umieszczanie zwierząt domowych 

w schronisku dla zwierząt, a zwierząt gospodarskich w wyznaczonym gospodarstwie rolnym,  

- odławianie bezdomnych zwierząt, 

- usypianie ślepych miotów, 

- opiekę nad wolno żyjącymi kotami w tym ich dokarmianie, 

- aktywne poszukiwanie osób chętnych do adoptowania zwierząt bezdomnych;  

- prowadzenie informacji o zwierzętach czekających na adopcję na stronach internetowych 

Gminy;  

- prowadzenie sterylizacji lub kastracji zwierząt bezdomnych, znajdujących się w schroniskach ; 

- znakowanie zwierząt w sposób umożliwiający identyfikację zwierzęcia i  kontakt 

z właścicielem;  

- zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej zwierzętom objętym Programem na wypadek 

następstw zdarzeń drogowych;  

Realizacja powyższego może być powierzona podmiotowi prowadzącemu schronisko dla 

zwierząt, gmina może podpisać ze schroniskiem umowę i wnosić miesięczne opłaty, wówczas 

koszty odłowu będą liczone po tańszej cenie. 

Na terenie naszej gminy zdarzają się też przypadki niewłaściwego przetrzymywania zwierząt 

domowych w gospodarstwach rolnych. Mamy zgłoszenie, że w jednej wsi krowy karmione są na 

zewnątrz i stłoczone w chlewie, w tym samym gospodarstwie na nie ogrodzonej posesji  

właściciel hoduje kilka wolno chodzących psów. 

Zgodnie z ustawą powinniśmy zwierzęta te zabezpieczyć przed mrozem i nakarmić, wskazać 

zastępcze gospodarstwo rolne. Na pewno będzie trudno znaleźć chętnego do przyjęcia krów nie 

mówiąc  już o tym, że gdyby ktoś chciał je przyjąć to trzeba wyłożyć swoje środki finansowe bo 

próba wyegzekwowania kosztów od właściciela będzie nieskuteczna ponieważ  nie posiada on 

żadnych środków a wręcz odwrotnie jest zadłużany w bankach. 

Pan Wójt zwrócił się do radnych z prośbą o wypowiadanie się w sprawie projektu programu, 

jakie proponują rozwiązanie, czy gmina powinna zawrzeć umowę ze schroniskiem, jaka 

propozycja dotycząca zabezpieczenia zwierząt, które kwalifikują się do odebrania. 

Radni nie podjęli żadnych stosownych decyzji.  

ad pkt 2. 

Pani Katarzyna Piotrowska inspektor prowadzący sprawy OSP na terenie gminy poinformowała, 

że na gminie jest utworzonych 8 jednostek OSP. Największą jednostką i najbardziej aktywną jest 

OSP w Bockach. W roku ubiegłym uczestniczyła w 35 akcjach ratowniczych w tym w 17 

pożarach. W 2011 roku w akcjach brało udział 16 osób z OSP Boćki, 17-tu z Dubna, 15 -cie z 

Andryjanek, 7 z Wygonowa i 6 z Mołoczek. 

Za udział w akcji wypłacane jest wynagrodzenie w wysokości 10 zl za 1 godzinę. W 2011 roku 

na straż przeznaczone było 136 tys zł z tego wypłacono wynagrodzenie 1 konserwatorowi 

zatrudnionemu na umowę o pracę, 5 umów zlecenie, ubezpieczenie strażaków, samochodów, 

zakup energii, węgla, paliwa i innych niezbędnych części zamiennych. 

Członkowie OSP udzielają się społecznie, honorowo oddali 47 litrów krwi, biorą czynny udział i 

pomagają w organizowaniu wszelkich uroczystości i imprez, wieszają dekoracje świąteczne i 

inne, pilnują porządku, czyszczą rynny. Do najbardziej aktywnych członków OSP Boćki należą 

Turkowicz Tadeusz, Turkowicz Andrzej, Turkowicz Tomasz, Mieleszko Eugeniusz.  

Głos zabrał radny Pan Przywózki Bogusław wypowiadał się, że dużo osób chlubi się że należy 

do straży, a dlaczego tylko kilka osób bierze udział w akcjach, jak jedzie wóz na sygnale to w 
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nim są 3-4 osoby, a inni członkowie osp nie śpieszą z pomocą tylko stoją na ulicy, czy przy 

sklepie. 

Wyjaśnienia Panu radnemu udzielił Wójt, powiedział że u nas nie ma straży zawodowej, są 

strażacy ochotnicy bez wynagrodzenia, nie wszystkie osoby które należą do straży to biegną i 

gaszą pożar lub jadą do wypadku drogowego. Osoby należące do straży mają przydzielone 

funkcje i zadania są wyszkolone w danym kierunku, mają ukończone kursy, żeby nieść pomoc i 

ratować komuś życie trzeba umieć, brak doświadczenia może mieć skutki uboczne zamiast 

pomóc można zaszkodzić. Ponadto osoby niosące pomoc muszą być odporni nie tylko fizycznie, 

ale i psychicznie, a nie każdego na to stać. Osoby należące do straży, które ze względu na 

psychikę nie mogą wykonywać pewnych czynności, udzielają się w inny sposób, uczestniczą w 

uroczystościach państwowych i kościelnych, w imprezach organizowanych  przez gminę 

zapewniają porządek i bezpieczeństwo uczestnikom, kierują ruchem na ulicy, zawieszają 

dekoracje itp. 

OSP Boćki jest Stowarzyszeniem zarejestrowanym w Krajowym Rejestrze Sądowym oraz 

włączona jest do Krajowego Systemu Ratownictwa Gaśniczego.  Przy OSP w Boćkach 

funkcjonuje drużyna młodzieżowa, drużyna żeńska  i orkiestra dęta.  W Boćkach mieszka około 

1400 osób, do straży należy prawie 100 osób w tym aktywnych jest około 50, na akcje wyjeżdża 

16. Zdaniem Wójta źle się dzieje, jest to za mała liczba, ludzie nie chętnie się udzielają, a 

młodzież nie garnie się do straży. Strażak niesie pomoc drugiemu, ma obowiązek zapewniania 

ochrony życia, zdrowia i mienia, musimy nawzajem sobie pomagać, trzeba zachęcać i szukać 

ludzi młodych żeby zechcieli wstępować i pracować w straży. Dobrym przykładem jest straż w 

Dubnie oraz nowa młoda ekipa w Andryjankach. W Boćkach jest stary 28-letni zużyty samochód 

bojowy, nowy kosztuje około 600 tys zł, czynione są starania o pozyskanie siedmio-letniego 

samochodu bojowego z Powiatu. 

ad pkt 3. 

Głos zabrał Pan Bogusław Przywózki, zapytał na co wydatkowano kwotę 140 tys zł przy 

remoncie świetlicy we wsi Piotrowo, jego zdaniem za tę kwotę wybudowano by nowy budynek. 

Pan Wójt odpowiedział, że nie można było ponieważ budynek był remontowany z pozyskanej 

dotacji, a na budowę nowego budynku dotacja nie przysługiwała. Był ogłoszony przetarg i z tym 

wykonawcą który wygrał przetarg podpisano umowę na remont. 

Pan Przywózki zapytał dlaczego był taki drogi kosztorys, czy nie można było taniej 

przeprowadzić remontu. 

Ze specyfikacją kosztorysu remontu świetlicy zapoznał radnych Pan Mirosław Kolejkowicz, 

budynek ma wymiary 18,30 metrów na 5,80 m, wyposażenie świetlicy stanowiło kwotę 28 tys zł, 

pozostałe koszty to remont, ceny brano bardzo niskie. Firmy mają zawsze ceny wyższe niż osoby 

prywatne. Dużym kosztem jest VAT. Remont był finansowany za pozyskane pieniądze z 

projektu. Wszystkie dokumenty z przetargu przedłożono Sejmikowi Województwa, który 

sprawdził i przyznał środki. Ponadto są instytucje, które kontrolują inwestycje prowadzone ze 

środków unijnych. Teraz ubiegamy się o pozyskanie środków na remont świetlic we wsi 

Starowieś, Krasna Wieś i Olszewo. 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Po wyczerpaniu porządku dziennego posiedzenie zakończono. 

protokółował: 

Helena Kłosińska 

Przewodniczący Komisji 

Eugeniusz Tuszewicki 

 


